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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser vice ordförande Peter 
Backlund (L) att tillsammans med ordförande Hassan Jama (V) 
justera dagens protokoll. 
  
Justering sker tisdag den 28 februari 2023. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
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§ 3 
Medborgarförslag om 11 punkter för ett öppet Dalen  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2022/972 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den ideella föreningen Humans of Dalen har skrivit ett 
medborgarförslag med frågor kopplat till den tillfälliga stängningen 
av Enskede bibliotek, som ligger i Dalen. Bland annat undrar 
föreningen varför stadsdelsnämndens politiker inte har upprättat en 
dialog med Micasa för att se över möjligheterna att utveckla delar 
av fastigheten, för att bland annat möjliggöra kulturverksamheter. I 
medborgarförslaget har de också sammanställt en lista med elva 
åtgärdsförslag för Dalen, som rör det offentliga rummet såväl som 
kultur och idrott och lokaler kopplat till det. 
 
Förvaltningen beskriver i svaret bakgrunden till Micasas pågående 
renovering av fastigheten, som nu orsakat den tillfälliga 
stängningen av biblioteket. Rörande de elva åtgärdsförslagen, 
bedömer förvaltningen att bland annat förslaget om upprustning av 
Dalenparken är bra, och söker därför trygghetsmedel i årets 
verksamhetsplan för olika åtgärder där. Vidare konstaterar 
förvaltningen att de i flera fall saknar rådighet över förslagen, på 
grund av markägarförhållanden och ansvarsfördelningen inom 
staden. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 

Yrkanden 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som ett delsvar på 
medborgarförslaget. 

2. Att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd påbörjar 
planering för platssamverkan Dalen under 2023 
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Dalen är en plats i Stockholm som behöver nya idéer som bygger på 
förutsättningarna på 2020-talet. Området började byggas i slutet av 
1970-talet och färdigställdes under 1980-talet. Därefter har 
området omdanats från ett likställt område byggt inte långt från de 
visioner som präglade den socialdemokratiska byggvisionen under 
1960-70 talet. Miljonprogrammet. Därefter har privat ägande gjort 
stor skillnad för de som bor i området. Gårdar har omvandlats till 
bostadsrättsföreningar som är med och utvecklar området i en 
positiv anda. 
  
Förvaltningens svar på medborgarförslaget pekar dock på 
svårigheten att utveckla Dalen och trygga tillvaron för dess 
invånare. Det finns många gränsdragningar mellan olika 
intressenter och ansvariga för de olika delarna i Dalen. Det ser vi 
som problematiskt för områdets intåg in i 2020-talet. 
  
Dalen har präglats av både skjutningar, våld och drogförsäljning. 
Det är självklart problematiskt och långsiktiga lösningar behöver 
hittas. För att dessa ska vara hållbara över tid behöver de vara 
tillsammans med de ideella positiva krafter som finns i området. Vi 
tycker att de förslag som Humans of Dalen framför är 
framåtblickade och väl genomtänkta. Tyvärr visar förvaltningens 
svar på svårigheterna på att genom medborgarförslag få till en 
förändring. 
  
Vi vill med ovanstående belysa de framgångar som gjorts genom 
både platssamverkan Östberga, av tidigare majoriteter, samt 
platssamverkan Rågsved som vi genomförde under förra 
mandatperioden. Framgångsreceptet för dessa var att genom en 
omfattande medborgardialog kartlägga och få förståelse för 
problematiken som de boende i området upplever den. Utifrån 
denna förståelse kan sedan lösningar, i samråd med de boende 
utformas. Vi ser att samma angreppsätt vore önskvärt för Dalen och 
vi tror bra varaktiga resultat kan skapas. Stadsdelsförvaltningen får 
därför i uppdrag att bjuda in de boende, de aktiva privata, statliga 
och kommunala aktörerna i området för att genomföra en 
platssamverkan Dalen. 
  
Vi vill vi tacka Humans of Dalen för deras förslag och engagemang. 
  
Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar bifall till sitt egna, Peter 
Backlund (L) och Stefan Holms (C) förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Gustav Johanssons m.fl. (M), 
Peter Backlunds (L) och Stefan Holms (C) förslag mot 
förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservationer 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt gemensamma 
yrkande. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/972-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 11 
punkter för ett öppet Dalen 

 EÅV 2022/972-3 Medborgarförslag om 11 punkter för ett 
öppet Dalen  
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§ 4 
Verksamhetsberättelse 2022 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd  
EÅV 2023/2 
 

Beslut  
1. Verksamhetsberättelse med bokslut för 2022 för Enskede-

Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänns och överlämnas till 
kommunstyrelsen. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
blankettset enligt bilaga 1. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
balansräkning enligt bilaga 2. 

4. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
resultaträkning enligt bilaga 3. 

5. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Aktivitetsytan i 
Rågsved enligt bilaga 4.1. 

6. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Belysning enligt bilaga 
4.2. 

7. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Bildhuggarparken enligt 
bilaga 4.3. 

8. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Snösätra enligt bilaga 
4.4. 

9. Enskede-Årsta-Vantrörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Elmopeder enligt bilaga 5.1. 

10. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Pergola enligt bilaga 5.2 

11. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Växtbäddar, biokol enligt 
bilaga 5.3. 

12. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställer 
beloppsgränsen för poster som har periodiserats manuellt till 
20 000 kronor per tillfälle. 

13. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar att 
ackumulerat netto om 2,7 mnkr avseende resultatenheterna 
överförs till 2023. 

14. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av intern kontroll enligt bilaga 6. 

15. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner underlag 
till Stockholms stads förskolerapport 2022 enligt bilaga 7. 

16. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av öppen fritidsverksamhet 2022 enligt bilaga 8. 
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17. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
dataskyddsombudets årsrapport GDPR 2022 enligt bilaga 9 

18. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljningsrapport näringsliv enligt bilaga 10. 

19. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
nyckeltalsbilaga 2022 enligt bilaga 11. 

20. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
verksamhetsuppföljningar enligt bilaga 12. 

21. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
återkoppling av uppdrag verksamhetsplanen 2022 enligt 
bilaga 13. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen bedömer att målen för verksamheten i stort 
har uppfyllts och därmed bidragit till uppfyllelse av 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål för år 2022. Nämndmålen 
bedöms i huvudsak ha uppnåtts. Verksamheten har också kunnat 
inrymmas inom givna ekonomiska ramar. Förvaltningen föreslår att 
nämnden godkänner förslag till verksamhetsberättelse med bokslut 
och tillhörande bilagor och översänder den till kommunstyrelsen. 
 

Särskilda uttalanden 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
2022 var det sista året på mandatperioden där majoriteten i 
stadsdelen bestod av Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Miljöpartiet. Mandatperioden bestod till stor del av utomstående 
utmaningar med den största pandemin den moderna världen 
någonsin upplevt, ett eskalerande dödligt våld, inte minst bland 
unga och sedan ett ursinnigt anfallskrig i vår del av världen. Under 
denna omtumlande tid hade majoriteten ett mantra som vi 
upprepade gång på gång. Det var att ha fokus på 
kärnverksamheten. Det var att ha fokus på det som är stadsdelens 
grunduppdrag och ansvarsområde. Det handlar till stor del om att 
leverera kommunal verksamhet av hög kvalitet på ett 
kostnadseffektivt sätt. Att ge de som verkligen behöver den 
kommunala servicen får en sådan av hög kvalitet. 
  
Det inte utan stolthet vi kan titta tillbaka på åren och se att vi, trots 
alla de utmaningar vi ställts inför, lyckats väl med att förvalta det 
förtroende vi fått av väljarna. Vi har haft en mycket god ekonomisk 
hållning där vi tagit ansvar för medborgarnas pengar. 
  
Vi satte upp tryggheten som vår kanske viktigaste fråga. Vi kan se 
att i det som var ett av våra otryggaste områden, Rågsved, ökade 
tryggheten under vår ledning tre år i rad. Det innebär en frihet för 
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alla de medborgare som lite tryggare kan röra sig fritt eller låta 
barnen gå själva till och från skolan, fotbollsträningen och 
fritidsgården. 
  
Vi lämnar över en stadsdel med ekonomin i god ordning. Vi lämnar 
över väl uppbyggda och beprövade verksamheter med god kvalitet 
som är uppskattade av medborgarna. Vi lämnar över en stadsdel 
som upplevs som upplevs som tryggare än tidigare. 
  
Men Sverige, Stockholm och Enskede-Årsta-Vantör står inför nya 
utmaningar. Fortsatt krig, energikris och höga inflationssiffror 
sätter medborgarna och stadsdelen på prov. Det är nu upp till den 
nya majoriteten att förvalta och fortsätta utveckla den fina 
verksamhet vi lämnar över. Förhoppningsvis fortsätter de göra vad 
vi gjorde - prioritera och sätta det som faktiskt är viktigt för 
medborgarna främst. 
  
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Det framgår inte av rapporten om personalen på öppen 
fritidsverksamhet har utbildning inom neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning (NPF).  
 
I samtal med Ewa Franzén har det framkommit att så inte är fallet, 
dock finns det planer på att utbilda personalen med start under 
2023. 
 
Givet att Högdalens fritidsgård håller i ”Måndagsklubben” som är 
en stängd verksamhet via LSS för barn och unga med 
funktionsnedsättning anser vi det anmärkningsvärt att personalen 
inte har adekvat utbildning för att möta dessa barn och unga.  
 
Vi noterar även att det enligt redovisningen endast är pojkar som 
deltar i den riktade verksamheten. Om detta stämmer är det något 
som förvaltningen måste arbete med att åtgärda.   
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/2-1 Tjänsteutlåtande: Verksamhetsberättelse 
2022 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 EÅV 2023/2-1.1 1. SDN14 VB 
 EÅV 2023/2-1.2 2. Balansräkning 2022 
 EÅV 2023/2-1.3 3. Resultaträkning 2022 
 EÅV 2023/2-1.4 4.1 Uppföljning trygghetsinvestering 

Aktivitetsytan i Rågsved 
 EÅV 2023/2-1.5 4.2 Uppföljning trygghetsinvestering 

Belysning 
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 EÅV 2023/2-1.6 4.3 Uppföljning trygghetsinvestering 
Bildhuggarparken 

 EÅV 2023/2-1.7 4.4 Uppföljning trygghetsinvestering 
Snösätra 

 EÅV 2023/2-1.8 5.1 Slutrapport Elmopeder 
Klimatinvestering 

 EÅV 2023/2-1.9 5.2 Slutrapport Pergola Klimatinvestering 
 EÅV 2023/2-1.10 5.3 Slutrapport Växtbäddar, biokol 

Klimatinvestering 
 EÅV 2023/2-1.11 6. Uppföljning av intern kontroll 2022 
 EÅV 2023/2-1.12 7. Underlag till Stockholms stads 

förskolerapport 
 EÅV 2023/2-1.13 8. Uppföljning av öppen fritidsverksamhet 
 EÅV 2023/2-1.14 9. Dataskyddsombudets årsrapport GDPR 

2022 
 EÅV 2023/2-1.15 10. Uppföljningsrapport näringsliv 
 EÅV 2023/2-1.16 11. Nyckeltal 2022 Enskede-Årsta-Vantör 
 EÅV 2023/2-1.17 12. Verksamhetsuppföljningar 
 EÅV 2023/2-1.18 13. Återkoppling uppdrag 

verksamhetsplanen 2022 
 

Sida 12 (39)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2023 
 

2023-02-23 

§ 5 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
sammanträdesplan 2023  
Ändring av datum för nämndinformation och 
nämndsammanträde i november 
EÅV 2022/723 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ändrar datum för 

nämndinformation från torsdag den 16 november 2023 till 
torsdag den 9 november 2023. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ändrar datum för 
nämndsammanträde från torsdag den 23 november 2023 till 
torsdag den 16 november 2023. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden bestämmer tid och plats för sina sammanträden 
enligt 6 kap. 23 § kommunallagen (2017:725). 
 
Enligt sammanträdesplanen för 2023 är nämndinformation 
torsdagen den 16 november 2023 och nämndsammanträde 
torsdagen den 23 november 2023. 
 
Den 19 december 2022 beslutade kommunfullmäktige att ändra 
datum för 2023 års budgetsammanträde från den 15-16 november 
till den 22-23 november eftersom Sveriges Kommuner och 
Regioner håller sin kongress den 15-16 november. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ändrar datum på 
nämninformation från torsdag den 16 november 2023 till torsdag 
den 9 november 2023 och nämndsammanträde från torsdag den 23 
november 2023 till torsdag den 16 november 2023. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/723-4 Tjänsteutlåtande: Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd sammanträdesplan 2023 
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§ 6 
Förordnande av och delegeringar till ledamöter i 
stadsdelsnämnden 2023  
EÅV 2023/51 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd förordnar nämndens 

ledamöter Ingela Edlund (S), Mikael Hörnkvist (S), Victor 
Siljevik (M) och Peter Backlund (L) att från och med den 24 
februari 2023 till och med den 1 januari 2024, i brådskande 
fall, besluta i stadsdelsnämndens ställe enligt 6 §, 6 a §, 9 § 
3 st., 11 § 1 och 2 st., 27 § och 31 d § lagen (1990:52) med 
särskilda bestämmelser om vård av unga samt 13 § lagen 
(1988:870) om vård av missbrukare i vissa fall. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd delegerar till 
nämndens ledamöter Ingela Edlund (S), Mikael Hörnkvist 
(S) och Victor Siljevik (M) att från och med den 24 februari 
2023 till och med den 1 januari 2024, i brådskande fall, 
enligt 6 kap. 39 § kommunallagen (2017:725) besluta på 
stadsdelsnämndens vägnar i ärenden enligt 14 § 2 st. 1 och 2 
p. och 43 § 1 st. 1 p. lagen (1990:52) med särskilda 
bestämmelser om vård av unga. 

3. Detta beslut ersätter de förordnanden och delegationer som 
nämnden beslutade om den 2 januari 2023. 

4. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 2 januari 2023 § 4 förordnade och delegerade Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd beslutanderätt till ledamöter i sociala 
delegationen som är ersättare i nämnden. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
förordnar ledamöter i nämnden tillika ledamöter i sociala 
delegationen samt vice ordförande i nämnden, rätt att besluta enligt 
6 §, 6 a §, 9 § 3 st., 11 § 1 och 2 st., 27 § och 31 d § LVU samt 13 § 
LVM från och med den 24 februari 2023 till och med den 1 januari 
2024. 
 
Vidare föreslår förvaltningen att Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd delegerar till ledamöter i nämnden tillika ledamöter 
i sociala delegationen, rätt att enligt 6 kap. 39 § KL besluta i 
brådskande ärenden enligt 14 § 2 st. 1 och 2 p. och 43 § 1 st. 1 p. 
LVU från och med den 24 februari 2023 till och med den 1 januari 
2024. 
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Handlingar i ärendet 
 EÅV 2023/51-3 Tjänsteutlåtande: Förordnande av och 

delegeringar till ledamöter i stadsdelsnämnden 2023 
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§ 7 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
delegationsordning 2023  
Uppdatering av delegationsordningen 
EÅV 2022/687 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förslag 

till uppdatering av delegationsordningen. Uppdateringarna 
gäller från och med den 24 februari 2023. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden kan delegera beslutanderätt till presidiet, sociala 
delegationen, en politiker som är ledamot i nämnden, en anställd i 
Stockholms stad eller en automatiserad beslutsfunktion. Syftet med 
att delegera beslutanderätt är att avlasta nämnden från rutinartade 
ärenden och möjliggöra en effektivare förvaltning. 
 
Den 15 december 2022 beslutade nämnden om en 
delegationsordning för 2023. Efter det har behov av uppdateringar 
tillkommit inom Administrativa avdelningen och Social omsorg 
barn och unga. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner de föreslagna uppdateringarna och att de gäller från och 
med den 24 februari 2023. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/687-5 Tjänsteutlåtande: Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnds delegationsordning 2023 

 EÅV 2022/687-5.1 Bilaga: Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnds delegationsordning 2023 
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§ 8 
Projekt kulturplats Snösätra  
Lägesrapport 4 och inriktning 
EÅV 2021/1068 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger rapporten till 

handlingarna. 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

föreslagen inriktning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har i kommunfullmäktiges 
tre senaste budgetar fått i uppdrag att samordna arbetet med att 
etablera en kulturplats i Snösätra tillsammans med andra relevanta 
nämnder och externa aktörer. Som en del i uppdraget för 2022 
ingick att öppna en popup-kulturplats under sommaren. 
 
Projektet har tidigare avrapporterat sitt arbete i tre lägesrapporter. 
Den här rapporten, det vill säga lägesrapport nummer fyra, 
sammanfattar projekt Kulturplats Snösätras arbete under hösten 
2022 och handlingsalternativ framåt utifrån de förutsättningar som 
kommer med kommunfullmäktiges budget för 2023. Projektet 
planeras att pågå fram till den 30 juni 2023. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner föreslagen inriktning och lägger lägesrapporten till 
handlingarna. 
 

Yrkande 
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar: 
  

1. Att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd lägger rapporten 
till handlingarna. 

2. Att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd avslår föreslagen 
inriktning till förmån för att inrätta ett naturreservat. 

3. Att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd ger förvaltningen 
i uppdrag att tillsammans med involverade förvaltningar och 
aktörer utreda andra lämpliga områden för kulturplatsen 
enligt vad som anförs nedan. 

4. Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna ser Snösätra industriområde som en plats 
som misskötts under en längre tid och därmed tillåtits förfalla. 
Området är nedskräpat, smutsigt och klotter och graffitti sträcker 
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sig utanför de avgränsade platserna. Därutöver är platsen otrygg 
för boende och besökare som inte tillhör den grupp människor som 
regelbundet och återkommande spenderar tid i området.  
 
Så kallade graffitiväggar har i många fall sitt ursprung i 
målsättningen om att uppnå eventuella brottsförebyggande effekter. 
Forskningen på området är bristande och evidensbaserade studier i 
Sverige är inte omfattande nog för att kunna dra tydliga slutsatser 
om att väggarna bidrar till en brottsförebyggande effekt. Istället 
talar innehållet för att de lagliga graffitiväggarna inte har en 
brottsförebyggande effekt i den utsträckning som önskas. Den grupp 
utövare som är nöjda med att enbart måla på de lagliga väggarna, 
skulle med stor sannolikhet inte välja att måla olagligt om de 
lagliga väggarna försvann. Den grupp som sysslar med 
skadegörelse och begår brott trots att de lagliga väggarna finns, 
visar tydligt på att de lagliga väggarna inte har en önskad 
brottsförebyggande effekt. Vilket redogörs för i rapporten 
Återrapportering av ekonomiskt stöd till lokalt brottsförebyggande 
projekt från BRÅ. 
 
Snösätra industriområde är ett tydligt uttryck för en kultur som växt 
fram utanför den direkta påverkan från myndigheter i stort. Det har 
ett värde i sig själv, vilket vi också erkänner. Dock är detta värde 
inte större än värdet av att de som bor i området, och besöker det 
av andra anledningar, ska kunna känna sig trygga där. Om vi vill 
att projektet ska bli lyckat är det viktigt att närsamhället inkluderas 
i projektet och att deras känslor och upplevelser 
respekteras. Projektet bör därmed säkerställa att tryggheten i det 
tilltänkta kulturområdet stärks och potentiella kriminella aktiviteter 
aktivt motverkas av både staden och inblandade aktörer. 
 
En orsak till att Snösätra industriområde har förvandlats till ett 
otryggt område, som av många upplevs vara en samlingsplats för 
kriminella aktiviteter och ljusskygga personer, är dess avskilda 
läge. Eftersom vi ser ett värde i att kulturen ska vara fri och få växa 
organiskt, vill vi att den samtidigt ges möjlighet att utövas under 
trygga former. Därför vill vi att staden tillsammans med 
föreningarna ska eftersöka mer centralt lämpliga områden för en 
kulturplats enligt liggande förslag, som i större utsträckning kan 
upprätthålla lag och ordning baserat på närhetsprincipen till 
samhället i stort. En mer centralt belägen kulturplats bjuder också 
in till ett bredare och mer positivt engagemang från resten av 
samhället när tryggheten stärks. 
 
Sverigedemokraterna vill i stället se att norra delen av Snösätra, i 
likhet med den södra delen, införlivas i Rågsveds naturreservat. 
Stadens grönområden är viktiga att slå vakt om, och 
naturreservaten är en oerhört viktig del i att behålla balansen i den 
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lokala ekologin. Naturreservaten ger både boende och besökare 
möjligheten till rekreation och att njuta av naturen.  
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Emelie Wassermanns 
(SD) förslag mot förvaltningens förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2021/1068-6 Tjänsteutlåtande: Projekt kulturplats 
Snösätra 

 EÅV 2021/1068-5 Bilaga: Kulturplats Snösätra - 
Lägesrapport 4 
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§ 9 
Inriktningsärende om vård- och omsorgsboende – 
Slakthusområdet  
EÅV 2022/985 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i 

uppdrag att fortsätta utreda ett nytt vård- och 
omsorgsboende i etapp 3 av stadsutvecklingsprojektet 
Slakthusområdet. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i 
uppdrag att ansöka om stimulansbidrag från 
kommunstyrelsens ekonomiutskott på 500 000 kr för 
förprojekteringskostnader. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens Boendeplan för äldre 2023 med utblick mot 2040 
konstaterar att behovet för bostäder inom vård- och 
omsorgsboenden i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsområde kommer 
att gå ner något de närmsta åren, för att sedan öka med ungefär 220 
bostäder fram till 2040. I budget för 2023 står det att staden ska 
utveckla fler aktivitetscenter. Samtidigt finns det i budgeten direktiv 
om att staden ska bygga fler seniorbostäder och att de ska ligga i 
närheten av aktivitetscenter. 
  
För att möta detta ökande behov, har Micasa på uppdrag av 
förvaltningen arbetat fram ett samrådsförslag för ett vård- och 
omsorgsboende med 100 bostäder och ett aktivitetscenter i kvarteret 
Isterbandet, som ligger inom etapp 3 i Slakthusområdet. 
Samrådsförslaget innehåller även 27 seniorbostäder som Micasa 
planerar att bygga och förvalta. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta utreda ett nytt vård- och 
omsorgsboende i etapp 3 av stadsutvecklingsprojektet 
Slakhusområdet. 
  
Dessutom föreslår förvaltningen att Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att ansöka om 
stimulansbidrag från kommunstyrelsens ekonomiutskott på 500 000 
kr för förprojekteringskostnader. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/985-1 Tjänsteutlåtande: Inriktningsärende om 
vård- och omsorgsboende - Slakthusområdet 
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 EÅV 2022/985-1.1 
Skisser_samrådsförslag_KvA_Micasa_Sweco 

 EÅV 2022/985-1.2 ISTERBANDET - hyresoffert inför 
inriktningsbeslut 

 EÅV 2022/985-2 Pensionärsrådets synpunkter 
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§ 10 
Uppföljning av avtal och anbud Tussmötegårdens vård- 
och omsorgsboende – Vardaga Silverhemmen AB  
EÅV 2022/1019 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

rapporten. 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd rekommenderar 

kommunstyrelsen att inte förlänga aktuellt avtal. 
3. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Tussmötegårdens vård- och omsorgsboende drivs av Vardaga 
Silverhemmen AB. En uppföljning har gjorts för att se om 
verksamheten följer avtal och anbud. 
 
Bedömningen är att verksamheten till största del uppfyller kraven 
och har förutsättningar att ge en säker vård och omsorg av god 
kvalitet. Verksamhetens förutsättningar att leva upp till några av 
kraven i avtalet har påverkats under året av utmaningar att rekrytera 
legitimerad personal. 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning föreslår att Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. Vidare föreslår 
förvaltningen att stadsdelsnämnden rekommenderar 
kommunstyrelsen att inte förlänga aktuellt avtal. Ett återtagande ger 
förvaltningen ger förvaltningen en större möjlighet att göra en stabil 
och långsiktig planering avseende boende för äldre inom 
stadsdelsområdet. 
 

Yrkanden 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
rapporten 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd rekommenderar 
kommunstyrelsen att förlänga aktuellt avtal 

3. Att därutöver anföra 
  
Tussmötegårdens vård- och omsorgsboende drivs av Vardaga 
Silverhemmen AB. Förvaltningens uppföljning visar en hög grad av 
nöjdhet med boendet. Socialstyrelsen har även gjort en 
brukarundersökning 2022. Nöjdheten med boendet sammantaget 
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har ökat från 35% 2020 till 82 % 2022, vilket är högre än 
Stockholms snitt. I brukarundersökningen framgår vidare att man 
har höga nöjdhetssiffror för mat, aktiviteter, och personalens 
bemötande mm. Det finns samtidigt en del förbättringsområden, 
men verksamheten har påtagligt utvecklats och förbättrats de 
senaste åren. Boendet har arbetat systematiskt med att förbättra 
dokumentation, läkemedelshantering mm. Sammantaget är boendet 
väl fungerande och befinner sig i en god spiral i utveckling av 
verksamheten. 
  
Att i detta läge ta tillbaka boendet i egen regi kan knappast vara till 
fördel för de boende och kan inte ses som annat än en 
vänsterideologisk markering. 
  
Vi i Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet avstyrker å det 
bestämdaste att boendet Tussmötegården ska återgå i egen regi. 
  
Peter Backlund (L) yrkar bifall till sitt egna, Gustav Johanssons 
m.fl. (M) och Stefan Holms (C) förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Gustav Johanssons m.fl. 
(M), Peter Backlunds (L) och Stefan Holms (C) förslag mot 
förvaltningen förslag till beslut och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt gemensamma 
yrkande. 
  

Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Moderaterna tror på individen, dess autonomi och dess inre 
förmåga. Vi tror att om individen ges de rätta verktygen och 
alternativen så har de förnuft nog att de fatta de nödvändiga 
besluten över sina egna liv. 
  
Ideologiska dogmer ska aldrig prioriteras före brukaren, den 
enskilda medborgare eller samhället i stort.  Stadsdelsnämnden har 
ett ansvar gentemot de medborgare som indirekt valt att erbjuda en 
så bra samhällsservice som möjligt. Att då ta tillbaka något i egen 
regi utan att ta hänsyn till kvaliteten i verksamheten idag ocsh 
förvaltningens förmåga och möjlighet att driva denna verksamhet 
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med samma kvalité finner vi problematiskt. Vi anser att det ska vara 
självklarhet att kvaliteten i verksamheten går före driftsformen. 
  
Kommunen kan aldrig ensam garantera den mångfald och valfrihet 
som är en förutsättning för individens självbestämmande. Därför är 
det för oss i Moderaterna en självklart att privata utförare måste 
ges rätt förutsättningar för att driva, utveckla och förbättra 
verksamheten. En mångfald av aktörer är också en förutsättning för 
förnyelse, innovation och att goda idéer kan bli verklighet. 
  
Majoritetens agerande är ett underkännande av människors fria val 
och inneboende förmåga att själva avgöra vad som är bäst för dem. 
När man negligerar brukarens egna önskemål och preferenser så är 
det också i slutändan brukaren som drabbas. Därutöver riskerar 
detta att försämra hela den samhällsservice som erbjuds inom 
stadsdelsområdet. När alltför godtyckliga bedömningar görs så 
skickar de felaktiga signaler till privata utförare. Det visar på att 
man bortser från långsiktighet, medarbetarengagemang och den 
kvalitet medborgarna erbjuds. På sikt riskerar detta att urholka 
incitamenten för seriösa aktörer som sätter brukaren i främsta led. 
  
Vi ser olyckligt på att majoriteten nu väljer att återkommunalisera. 
Detta görs utan vidare underlag och konsekvensanalys. Sakliga 
argument framgår inte. Därför ter det sig oundvikligt att fråga 
majoriteten om det är rimligt att försämra den samhällsservice 
stadsnämnden erbjuder, enbart för att infria sina egna ideal. 
  
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Vi är eniga med förvaltningen om att befintligt avtal inte bör 
förlängas. 
 
Enligt rapporten framgår att det finns ”utrymme för utveckling” 
gällande hälso- och sjukvårdsdokumentation. Det framgår även att 
det kommit in 54 klagomål under året vilka främst handlar om 
medicinhantering.  
 
Med anledning av att det kan vara direkt hälsofarligt att denna 
hantering inte fungerar tillfredsställande anser vi att förvaltningen 
bör genomföra täta kontroller och uppföljningar samt oanmälda 
besök. Detta för att säkerställa att ingen boende riskerar att skadas 
allvarligt till följd av slarv, tidspress eller andra brister i 
hanteringen. 
  
  
 

Sida 24 (39)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2023 
 

2023-02-23 

Handlingar i ärendet 
 1047685 Tjänsteutlåtande: Uppföljning av avtal och anbud 

Tussmötegårdens vård- och omsorgsboende Vardaga 
Silverhemmen AB 
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§ 11 
Uppföljning av avtal och anbud demens dagverksamhet 
Solrosen – Vardaga AB  
EÅV 2022/1018 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Solrosens dagverksamhet riktar sig till äldre personer med 
demenssjukdom. En uppföljning har gjorts för att se om 
dagverksamheten följer avtal och anbud. 
 
Förvaltningen tycker att dagverksamheten fungerar bra och följer 
avtal och anbud. 
 
Under året har verksamheten haft ett fokus på mat och måltider 
samt genomfört en utbildningssatsning för en kvalitetssäkrad 
demensvård- och omsorg. Verksamheten har kunnat erbjuda fler 
gruppaktiviteterna på grund av lättade restriktioner. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner rapporten. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/1018-3 Tjänsteutlåtande: Uppföljning av avtal 
och anbud demens dagverksamhet Solrosen - Vardaga AB 
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§ 12 
Remiss av samråd om detaljplan – Bäverstocken 1, 
Bjursätragatan i Rågsved  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2020-12583 
EÅV 2022/1008 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Samrådsförslaget till detaljplan föreslår att ungefär 430 bostäder 
och en förskola byggs på nio olika platser i stadsdelen Rågsveds 
södra delar. De ytor som planförslaget föreslår ska bebyggas består 
idag framförallt av markparkeringar och olika typer av naturmark. 
Planförslaget föreslår att ytor i Rågdalen och vid Perssons betong 
som idag är planlagda som kvartersmark, ska planläggas som 
parkmark. 
 
Förvaltningen anser att den övergripande inriktningen från 
planförslaget är positiv, och att tillkommande bebyggelse kan bidra 
till en trevligare och tryggare stadsmiljö utmed Bjursätragatan. 
Rörande exploatering i närheten av Perssons betong, vill 
förvaltningen påpeka att det är viktigt att dessa bostäder kan hantera 
ljud från olika evenemang där. Det är också viktigt att bussar kan 
åka utmed Bjursätragatan under planförslagets genomförandeskede. 
Fortsättningsvis konstaterar förvaltningen att det i stadens cykelplan 
saknas kopplingar mellan södra Rågsved och norra Rågsved, och 
Bjursätragatan skulle kunna utvecklas för att åtgärda det. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd i huvudsak 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen 

2. Att därutöver anföra: 
  
Samrådsförslaget till detaljplan innebär en förtätning av Rågsveds 
södra delar. Det ligger helt i linje med Översiktsplanen och kan 
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leda till en tryggare och trevligare stadsmiljö. En förtätning i 
Rågsved bidrar till stadens högt uppsatta bostadsmål. 
  
När förslaget diskuterades i Exploateringsnämnden minskade 
antalet planerade delområden något. Detta återfinns också som 
nummer i bifogad karta, även om markering av var de låg saknas. 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet ser gärna att dessa 
områden utreds igen för en framtida exploatering, även om vi 
samtidigt vill värna gröna spridningskorridorer mm. När 
Exploateringsnämnden minskade antalet delområden, innebar det 
samtidigt en skakigare ekonomi i projekten sammantaget. Vi tror att 
det är fullt möjligt att bygga bostäder i något/några av de tidigare 
planerade områdena. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Gustav Johanssons m.fl. (M), 
Peter Backlunds (L) och Stefan Holms (C) förslag mot 
förvaltningen förslag till beslut och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt gemensamma 
yrkande. 
  

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Vi håller med förvaltningen gällande att tillkommande bebyggelse 
kan bidra till en trevligare och tryggare stadsmiljö utmed 
Bjursätragatan. 
 
Vi är också positiva till att nya parkeringsplatser i huvudsak 
anläggs som parkeringsgarage under mark vilket gör att ytor ovan 
mark inte tas i beaktan för parkeringar. Vi anser dock att det tänkta 
parkeringstalet om 0,55 parkeringsplatser per lägenhet är för lågt. 
 
Precis som förvaltningen konstaterar vi att det saknas kopplingar 
mellan södra- och norra Rågsved avseende cykel. 
 
Gällande nybyggnation av förskola på platsen där förskolan 
Stövardalen idag ligger vill vi påpeka att den tänkta utomhusytan 
vida understiger de värden som rekommenderas av Boverket. 21,5 
kvm per barn som den tänka utomhusytan planeras bli är bara strax 
över hälften av de 40 kvm per barn som Boverket rekommenderar. 
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Även den totala ytan understiger de 3000 kvm som Boverket anger 
som minsta totala utomhusyta.  
  
 
Handlingar i ärendet 

 1100483 Tjänsteutlåtande: Remiss av samråd om detaljplan - 
Bäverstocken 1, Bjursätragatan i Rågsved 

 EÅV 2022/1008-1.1 Remissunderlag: samrådsbrev  
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§ 13 
Remiss av motion om ett tak i tomträttsavgälden för 
flerbostadshus och småhus  
Svar på remiss, dnr KS 2022/1182 
EÅV 2022/980 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Johan Nilsson (M) har inkommit med en motion till 
kommunfullmäktige om att berörda nämnder och bolag inom staden 
borde få i uppdrag att utreda och ge förslag på hur ett tak i 
tomträttsavgälden för flerbostadshus och småhus ska kunna införas. 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen blivit ombedd att yttra 
sig som en av flera remissinstanser. 
 
Även om motionen inte har kommunalt hyrda lokaler och bostäder i 
fokus ställer sig stadsdelsnämnden inte negativ till att frågan utreds 
utan att för den sakens skull, i detta skede, ha synpunkter på om ett 
tak på tomträttsavgälden ska inrättas, är lämpligt eller om en sådan 
lösning är förenlig med lag och praxis. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkande 
Peter Backlund (L) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att stadsdelsförvaltningen i huvudsak tillstyrker motionen 
2. Att stadsdelsförvaltningen föreslår en utredning, som 

undersöker hur tomträttsavgälderna kan bli ekonomiskt och 
socialt hållbara, tillsätts 

3. Därutöver anföra: 
  
Stadens markpolitik ska öka friheten och självständigheten bland 
stockholmarna. Tomträtten är ett verktyg som, rätt använt, kan 
verka för det syftet. Tyvärr ser vi att nuvarande markpolitik riskerar 
att sätta Stockholms ägda bostadsmarknad i allvarligt läge, vilket i 
värsta fall kan leda till att bostadsrättsföreningar går i konkurs. 
För hyresrätten innebär orimliga avgäldsökningar att viktiga 
underhålls- och renoveringsåtgärder bland hyresrätterna trängs 
undan av en orimligt snabbt ökande avgäldsnivå. Något som slår 
särskilt hårt i utsatta områden där hyresrätten dominerar. Därför 
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föreslår Liberalerna att tomträttspolitiken behöver reformeras i 
frihetlig och hållbar riktning. 
  
Tomträtten är ett verktyg som säkerställer att fler bostäder kan 
byggas, och att fler markaffärer blir ekonomiskt möjliga. Under 
egnahemsrörelsens tid var tomträtten, vid sidan av subventionerade 
krediter och en generös mark- och planpolitik, ett sätt att ge fler 
arbetarfamiljer möjligheten att äga sitt hem. I modern tid har 
tomträtten främst använts för att stimulera byggandet av 
hyresrätter, där de annars varit ekonomiskt ohållbara. 
  
2017 beslutade kommunfullmäktige om nya avgäldsnivåer. 
Avgäldsnivåer kan nu höjas med 100 procent, med en 
infasningsnivå på fem år. Detta är en höjning av markhyran som i 
relation till hur andra hyreshöjningar går till helt har tappat 
markkontakten. Liberalerna reserverade sig mot beslutet och 
förordade en lösning där avgälden i stället skulle kunna indexeras 
och knutas till ett rimligt index för att få till ett ekonomiskt och 
socialt hållbart system. 
  
Nuvarande system är bristfälligt utformat och kan i värsta fall bli 
dyrt för staden om det resulterar i dåligt underhåll av vårt 
hyresbestånd eller att bostadsrättsföreningar går i konkurs. Därför 
föreslår Liberalerna att i linje med motionärens intentioner tillsätta 
en utredning för att se över hur tomträttsavgälderna kan bli 
ekonomiskt och socialt hållbara. 
  
Liberalerna föreslår att en sådan utredning innehåller: 

 en kartläggning om hur tomträttsavgälderna slår mot olika 
socioekonomiska grupper, och en jämförelse av dessa med 
hur kommunskatten och vinstuttagen ur de kommunala 
bolagen slår 

 förslag om hur avgälden skulle kunna knutas till ett rimligt 
index som säkerställer att ökningarna blir skäliga 

 förslag för hur en modell för friköpsrätt skulle kunna se ut i 
Stockholm 

 förslag om hur friköpsbeloppen skulle kunna bli mer 
enhetliga 

 förslag om hur delar av de betalda historiska avgälderna 
skulle kunna avräknas från friköpspriset 

  
Det är viktigt att värna stadens mark och tillgångar. Men det måste 
ske på ett sätt som är ekonomiskt och socialt hållbart för staden 
såväl som för dess motparter och invånare. Med ett reformerat 
tomträttssystem skulle staden kunna skapa än bättre förutsättningar 
för människor att leva fria liv. 
  
Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar bifall Johan Nilssons (M) motion. 
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Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Peter Backlunds (L) förslag, 
Gustav Johanssons m.fl. (M) förslag och förvaltningen förslag till 
beslut mot varandra och finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Peter Backlund (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
  
Gustav Johansson m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget yrkande. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/980-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av motion om ett 
tak i tomträttsavgälden för flerbostadshus och småhus 

 EÅV 2022/980-1.1 Motion av Johan Nilsson (M) om ett tak i 
tomträttsavgälden för flerbostadshus och småhus 
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§ 14 
Remiss av riktlinjer avseende Stockholms stads 
sommarkollo  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2022/240 
EÅV 2022/1049 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har fått uppdaterade 
riktlinjer gällande Stockholm stads sommarkolloverksamhet på 
remiss av kommunstyrelsen. Riktlinjerna ska ersätta föregående 
riktlinjer från 2004. 
 
Stadsdelsförvaltningen välkomnar de uppdaterade riktlinjerna för 
stadens sommarkolloverksamhet. Förvaltningen är positiv till att 
riktlinjerna förtydligar uppdraget och de ansvarsområden som de 
olika samverkande parterna har till stadens kolloverksamhet. 
Förvaltningen lämnar en synpunkt på riktlinjernas innehåll som 
berör stadsdelsnämndernas arbete med att nå underrepresenterade 
grupper genom informationsinsatser. 
 
Förvaltningen förslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/1049-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av riktlinjer 
avseende Stockholm stads sommarkollo 

 EÅV 2022/1049-1 Remissbrev: Riktlinjer avseende 
Stockholms stads sommarkollo 

 EÅV 2022/1049-1.1 Remissunderlag: Tjänsteutlåtande om 
riktlinjer avseende Stockholms stads sommarkollo 

 EÅV 2022/1049-1.2 Remissunderlag: Riktlinjer avseende 
Stockholms stads sommarkollo 
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§ 15 
Remiss av ansökan om serveringstillstånd – SOLEN  
Svar på remiss från socialförvaltningen, dnr SoN 9.1.1-
10804/2022 
EÅV 2022/1047 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan 

om serveringstillstånd för SOLEN, Hallvägen 9, 121 62 
Johanneshov, måndag till söndag mellan klockan 11:00 – 
01:00 till allmänheten i restaurang samt mellan klockan 
11:00 – 01:00 till allmänheten på uteservering. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar 
förvaltningens yttrande till socialförvaltningens 
tillståndsenhet. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet bereder ansökningar från 
Stockholms stads restauranger om serveringstillstånd för 
spritdrycker, vin, öl och andra jästa alkoholhaltiga drycker. De 
svarar även för tillsyn av restauranger som beviljats 
serveringstillstånd. 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ansökan om 
serveringstillstånd på remiss. Remissen inkom den 16 december 
2022. Genom att skicka ansökningar om serveringstillstånd på 
remiss till stadsdelsnämnderna ges en möjlighet att yttra sig om 
nyetablering av serveringsställen och sena serveringstider. 
 
Förvaltningen föreslår att nämden tillstyrker ansökan om 
serveringstillstånd för SOLEN, Hallvägen 9, 121 62 Johanneshov, 
måndag till söndag mellan klockan 11:00 – 01:00 till allmänheten i 
restaurang samt mellan klockan 11:00 – 01:00 till allmänheten på 
uteservering. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/1047-5 Tjänsteutlåtande: Remiss av ansökan om 
serveringstillstånd - SOLEN 

 EÅV 2022/1047-1.1 Remissunderlag: Ansökan om 
serveringstillstånd, SOLEN 
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§ 16 
Stadsdelsdirektörens information  
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerar om att stadsdelen 
erbjuder flertalet aktiviteter under sportlovsveckan och att 
förvaltningen snart kommer få resultatet från medarbetarenkäten. 
  
Vidare informerar stadsdelsdirektören om att nämnden kommer få 
ett utökat presidium efter beslut i Kommunfullmäktige samt 
påminner om inbjudan till studiebesök hos kliniskt träningscentrum. 
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§ 17 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Protokoll förvaltningsgrupp 18 januari 2023 
 E-post om socialnämndens beslut 2023-01-24 § 11 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 6 

februari 2023 
 Svar på synpunkter om nytt bostadsprojekt inom 

Godsägaren i Gamla Enskede (1/2) 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegationen 9 

februari 2023 
 Protokoll från möte med stadsdelsnämndens pensionärsråd 

2023-02-20 
 E-post med kommunfullmäktiges beslut 2023-02-20 § 17 
 E-post med kommunfullmäktiges beslut 2023-02-20  § 13 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegationen 

23 februari 2023 
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§ 18 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2023/31 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger redovisningen av 
delegationsbeslut till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/31-4 Redovisning av anmälda delegationsbeslut 
2023-01-13 - 2023-02-10 
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§ 19 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att bereda skrivelserna nedan och återkomma till nämnden med 
svar. 
 

Inkomna skrivelser 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (L) och Stefan Holm 
(C) lämnar in en skrivelse om kulturplats Snösätra. 
  
Peter Backlund (L) lämnar in en skrivelse allvarliga om brister i 
samhällsvården av barn och unga. 
  
Emelie Wassermann (SD) lämnar in en skrivelse om rökning i 
stadens lekparker och fritidsgårdar samt en skrivelse om 
ordningsvakter. 
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§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/127 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/127-1 19. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken 
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